



**BEAUMONT-HAMEL NEWFOUNDLAND MEMORIAL**  
**MÉMORIAL TERRE-NEUVIEN DE BEAUMONT-HAMEL**



Veterans Affairs  
Canada

Anciens Combattants  
Canada

[www.vac-acc.gc.ca](http://www.vac-acc.gc.ca)

Canada

The First World War's Battle of the Somme began on July 1, 1916. Members of the 1<sup>st</sup> Newfoundland Regiment would attack the German trenches that first morning and suffer enormous casualties. Of the 801 Newfoundlanders who went into battle, only 68 answered roll call the next day. Every officer who went forward in the Newfoundland attack was either killed or wounded. In total, there were 57,470 British forces casualties in the day's terrible fighting, 19,240 of which were fatal. The scene depicted on this poster demonstrates that, some 90 years later, the men and women of Newfoundland and Labrador who served in the First World War are still honoured and remembered for their sacrifices and contributions.

The 30-hectare Beaumont-Hamel Newfoundland Memorial Park was established in 1922 and officially opened by Sir Earl Haig on June 7, 1925. A life-sized bronze monument of the caribou, emblem of the Royal Newfoundland Regiment, stands on the highest point of the park – a large mound covered in plants native to Newfoundland and overlooking the battlefield trenches and slopes where the battle ensued. At the base of the mound, three tablets of bronze carry the names of 820 members of the Royal Newfoundland Regiment, the Newfoundland Royal Navy Reserve and the Mercantile Marine who gave their lives during the First World War, 814 of whom have no known grave and six whose final resting places were only determined in the years after the tablets were erected.

During times of military conflict and peace, the people of Newfoundland and Labrador have consistently played an important role in establishing and maintaining peace in countries around the world. Veterans Affairs Canada is committed to honouring these Veterans and their service in Canada and abroad.

Memorials like the one at Beaumont-Hamel are an important way to illustrate that Canadians commemorate the accomplishments and sacrifices of those who have done so much for the world and pay homage to their service and courage. They help keep the torch of remembrance alive. Knowing about our military past helps us to understand how Canada became the free, peaceful country we live in today and how we can build an even better future together.

[www.vac-acc.gc.ca](http://www.vac-acc.gc.ca)

Photo credit: *VAC photo*

Poster available from:  
Canada Remembers Division  
Veterans Affairs Canada  
P.O. Box 7700  
Charlottetown, PE C1A 8M9  
1-877-604-8469

© Her Majesty the Queen in Right of Canada  
represented by the Minister of Veterans Affairs, 2006.

Le 1<sup>er</sup> juillet 1916 au matin, jour du début de la bataille de la Somme de la Première Guerre mondiale, les membres du 1<sup>st</sup> Newfoundland Regiment ont attaqué les tranchées des Allemands et subi des pertes considérables. Des 801 Terre-Neuviens envoyés au combat, seulement 68 répondirent à l'appel le jour suivant. Tous les officiers qui participèrent à l'attaque de Terre-Neuve furent tués ou blessés. Au total, les pertes des forces britanniques s'élevèrent à 57 470 le jour de cette terrible attaque, dont 19 240 furent mortelles. La scène de l'affiche prouve que, près de neuf décennies plus tard, nous rendons encore hommage aux hommes et aux femmes de Terre-Neuve-et-Labrador qui ont servi durant la Première Guerre mondiale et que nous nous souvenons de leurs sacrifices et de leurs contributions.

S'étendant sur 30 hectares, le parc commémoratif de Terre-Neuve à Beaumont-Hamel, aménagé en 1922, fut officiellement inauguré par M. Earl Haig le 7 juin 1925. Le monument, un grand caribou de bronze, l'emblème du *Royal Newfoundland Regiment*, s'élève au point le plus élevé du parc – un monticule parsemé de plantes indigènes de Terre-Neuve-et-Labrador surplombant les tranchées et les pentes où la bataille s'est déroulée. Sur son socle, gravés sur trois plaques en bronze, figurent les noms de 820 membres du *Royal Newfoundland Regiment*, de la *Newfoundland Royal Naval Reserve* et de la marine marchande qui ont donné leur vie au cours de la Première Guerre mondiale et dont 814 n'ont pas de sépulture connue tandis que le lieu de sépulture des six autres a seulement été identifié après l'aménagement des plaques.

En périodes de conflits militaires et en temps de paix, les habitants de Terre-Neuve-et-Labrador ont toujours joué un rôle important dans l'établissement et le maintien de la paix dans les pays du monde. Anciens Combattants Canada est résolu à rendre hommage aux anciens combattants et à leur service, exercé au Canada et ailleurs dans le monde.

Les monuments commémoratifs comme celui érigé à Beaumont-Hamel sont un moyen important permettant aux Canadiens de commémorer les réalisations et les sacrifices de ceux qui ont tant donné pour le monde, et de rendre hommage à leur contribution et à leur courage. Ces monuments gardent vivant le flambeau du souvenir. Connaître notre histoire militaire nous aide à comprendre comment le Canada est devenu le pays libre et paisible où nous vivons aujourd'hui et comment nous pouvons ensemble bâtir un avenir encore plus prometteur.

[www.vac-acc.gc.ca](http://www.vac-acc.gc.ca)

Source : *photo d'ACC*

Pour se procurer l'affiche :  
Direction générale Le Canada se souvient  
Anciens Combattants Canada  
C.P. Box 7700  
Charlottetown (I.-P.-É.) C1A 8M9  
1-877-604-8469

© Sa Majesté la Reine du chef du Canada,  
représentée par le ministre des Anciens Combattants, 2006.